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 ,ריםיק םחקלאי

מתקפות של צה"ל בסוריה ובלבנון מעלות שוב את המתיחות באזור בכלל ובצפון  ההסלמה של המשטר בסוריה כנגד הדרוזים שם ו 

בפרט. לצד זאת בעקבות המשבר סביב חוק הגיוס, התפטרו חברי הכנסת מהמפלגות החרדיות ושינו בין השאר את סדר היום בכנסת,  

בתוך כל זה, העשייה החקלאית נמשכת כסדרה, ואנו ממשיכים לפעול לקידום הענף ולחיזוק    .התבטלו  של מספר ועדות  ישיבות  כאשר  

   .הן בשטח והן מול גורמי הממשל – מעמד החקלאים 

 .מהשטח ועד השולחנות בירושלים  ,ריכזנו עבורכם את עיקרי ההתפתחויות והפעולות שאנחנו מקדמים

 

ולכן עדין לא  ,  טרם נחתםארצות הברית    הסחר החדש עם  הסכם    –ביטול היטלי הסחר  על יבוא תוצרת חקלאית מארצות הברית   •

כמו    .המדינותשתי  ב הגורמים המוסמכים  באמצעות החלפת מכתבים בין  שיכנס לתוקף  או  ם,  מתי ואם ייחתלנו  . לא ידוע  ראינו אותו

צוות   ע"י  לא קיבלנו מענה על המכתב שנשלח  לצערנו  נערכים במישור המקצועילפני שבועיים לשר האוצר.    6כן,  בהתאם    ,אנו 

 עדכן.  נמשיך לוכמובן שטחון המזון ילהנחיות של ראש הממשלה ושר החקלאות וב

)ועדת  לקידום מנופי צמיחה בענף החקלאות    בועדההתקיים דיון    (/715)   שלישיביום    –  הבצורת והשלכותיה על החקלאות בישראל •

לפי נתוני    .בנושא הבצורת והשלכותיה על החקלאות בישראל  דנהבראשות ח"כ אלון שוסטר,    . הוועדה(של ועדת הכלכלהמשנה  

אינן  לסתיו הקרוב    מזג האוויר תחזיותשנה. בנוסף,    100-השירות המטאורולוגי, מדובר בבצורת הקשה ביותר שידעה ישראל מזה כ

 .מבשרות טובות

דבר שמונע את הפעלתם של מנגנוני חירום וסיוע לחקלאים. רשות    ,רשמית על שנת בצורת  מהכרזהשר האוצר נמנע  למרות זאת,  

מתן התמיכה  טרם אישר את   ,למרות פניות חוזרות ונשנות ,שרד האוצרומ  המים התריעה שמקורות המים בצפון מצויים בשפל חמור

לקצץ בגידולים ולוותר    נאלצו בגליל ובגולן    קלאים רביםח  ., בטענה למחסור בתקציב2025שויתרו על מים בשנת    ,לחקלאים בגליל ובגולן

 .ירדו גשמים בסתיוליותר אם לא וצפוי להגיע מיליוני ₪ עשרות באלף דונם. הנזק נאמד   50- כהכנסה מעל 

אנחנו באמת טוחנים מים... לקחנו אחריות על החקלאות בגליל  "  :מנכ"ל החברה לחקלאות בגליל העליון נע,  בדיון התריע עופר בר

 "!וכאילו חקלאי גליל עליון מנהלים את המים של המדינה. רבותי, תתעוררו  – העליון ולקחנו התחייבויות במיליוני שקלים 

הציג  גם משרד החקלאות התריע מפני ההשלכות הקשות של ההשתהות בקבלת ההחלטות. יובל ליפקין, ראש מנהלת ביטחון המזון, 

צריך לחתום עד סוף מאי. אנחנו הרבה אחרי. שר החקלאות העביר לשר    ששר האוצר  יש תקנות שאומרות  "  :מר וגם א  מצגתבדיון  

  ".ובשבוע שעבר הועברה שוב המלצה של שר החקלאות עם התיקונים הנדרשים, וזה טרם נחתם  –האוצר מכתב, זה חזר אלינו  

כתוצאה מהיקף הנזק בשנת    ,מיליון ₪  15קיים מחסור של    שמופעל ע"י הקנ"ט  ,שבביטוח הכנסה לגידולי פלחהגם נמסר,    בישיבה

, במידה  שרכשו המגדלים  ,הסביר את הסיבות למחסור ואת ההשלכות שלו על הביטוחמנכ"ל הקרן לנזקי טבע  שמוליק תורג'מן    .2025

נציג אגף התקציבים באוצר אוראל פיין התייחס לסוגיה זו ואני תקווה שביחד עם   משרד האוצר לא יעביר את הסכום שחסר לקנ"ט.ו

 משרד החקלאות ימצא פתרון לנושא זה. 

שעלול לגרום    דבר,  הפקק(לגשר  )מעבר    במורד הירדן  שזורמיםשל המים    הספיקהאת      להגדיל  להמליץבנוסף, רשות המים החליטה  

ובמרום הגליל,  בעמק החולה הצומח    להגדלת הנזק לחקלאות  כתוצאה    הצפויים  בלתי הפיכיםהלנזקים  וזאת בנוסף    , בהרי נפתלי 

https://drive.google.com/file/d/1Js745PBqd1ax4qrgaewfayUsdB0RPoXB/view?usp=sharing
https://fs.knesset.gov.il/25/Committees/25_cs_bg_7697278.pptx
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בדיון שהתקיים, הבענו יחד עם נציגי האזור ומשרד החקלאות את התנגדותנו הנחרצת למהלך זה. מנגד, נציגי   .מהצורך לייבש מטעים

 .ארגוני הסביבה והמשרד להגנת הסביבה הציגו את עמדתם, שלפיה מדובר בצעד הכרחי

  , שנידונה והמניעים להמלצה זו של הרשותאת הסיבות    והסבירזאב אחיפז    , והמשנה לראש הרשותחזי ליפשיץ    ,המים  ראש רשות

להגדיל  בעקבותיו הוחלט  . בדיון שהקתיים  לאחר תהליך ארוך של שיתוף ציבור ושימוע  במועצת רשות המים    (17/7שעבר )ביום חמישי  

הזרימה על    הגדלת תוך מעקב צמוד על ההשפעות של    ,2025ועד סוף שנת    15.8-החל מ  ,את הזרימה במורד הירדן  ה מועטה  במיד

לרשות המים לממשלה ולאזור לקדם את תכנית הפיתוח של מפעלי    הוועדה ומועצת רשות המים,  וקראבנוסף  .  החקלאות בגליל העליון

להעלות את הנושא כל פעם  אנו מודים לח"כ אלון שוסטר שדואג    מים באזור )אגירת חורף( ואת חיבור האזור למערכת המים הארצית.

בנוסף  . לתמוך שהגיעו  , החקלאית )ח"כ מטי הרכבי צרפתי וח"כ יעל רון בן משה(חברי הכנסת מהשדולה לנציגות מחדש לסדר היום ו

, החל מהשר והמנכ"ל וכל  משרד במועצת רשות המים ולראשי המשרדהטחון המזון ונציג  ינהל ביאנחנו מודים ליובל ליפקין מנהל מ

וכן לראשי רשות המים שעושים מאמצים גדולים    ,על התמיכה בעמדות החקלאים והמאמצים לאשר את הפיצויים והתמיכות  הצוות

ששבה לכנסת לאחר    ,בהזדמנות זו נברך את חברת הכנסת יעל רון בן משה מסיעת כחול לבן .  שלא לפגוע בחקלאות בגליל העליון

 יעל היא חברת קיבוץ געתון ואין ספק שהיא תצטרף במרץ לשדולה החקלאית בכנסת.   היעדרות קצרה.

 

ומירית עמרני    המנהלת של השירותים להגנת הצומח ,    ( קיימתי ישיבה עם שלומית ציוני16/7ביום רביעי )  –  פגישה עם שלומית ציוני   •

לשירותים להגנת הצומח יש חשיבות גדולה מאוד בימים אלה מתוקף תפקידם כרגלוטור בהתאם לחוק    .בכירה להגנת הצומח  סגנית

מתן אישורים    מתן אישורים ליבוא ויצוא של תוצרת חקלאית,   ניטור ומניעת נגעי צמחים  , הגנת הצומחבאכיפה של תקנות  בכל הקשור  

 ה.  לשימוש בחומרי הדברה חדשים וכן הובלת מיזמים להקטנת השימוש בחומרי הדבר

 , ובהם: נושאים מספרבבפגישה דנו      

o מה שטוב לארה"ב טוב לישראלכולל היוזמה של שר הכלכלה לחוקק חוק "  ,הסכם הסחר החדש עם ארה"ב  ." 
o אותה בגלל מגבלות של הגנת הצומח  שלא ניתן ליבא ,הערכות  לבחינת אפשרות יבוא של תוצרת חקלאית.   
o  חיטהיבוא קש. 
o גידול כותנה טרנסגנית במדינת ישראל דבר שעשוי לשפר באופן דרמטי את כדאיות גידול כותנה בישראל . 

על שיתוף הפעולה ועל הסיוע הרב שהם נותנים  להגנת הצומח ולעובדי משרדה,  ולהנהלת השירותים  ,למירית  אני מודה לשלומית

 לחקלאים במטרה להגדיל את בטחון המזון של אזרחי מדינת ישראל. 

 

ומשקי בית שאן, ציינו   תאגיד מים וביוב אזורי של המועצה האזורית עמק המעיינות,  אפיקי מים"  "–אירוע חקלאות מים בגני חוגה   •

לחוק המים בכנסת  וכניסתו לספר החוקים של מדינת ישראל. באירוע נינוח ומרגש, בחום    31ביום שני שעבר את את אישור  תיקון  

עמק המעיינות התכנסו תושבים מהעמק, ומוזמנים נוספים. כולם ציינו את העבודה המשותפת של כל הגורמים ותקווה לתקופה רגועה  

 המים. בתחום 

 

. ניתן  14:00 –   16:00ביולי בין השעות   22ח"כ נעמה לזימי, מקיימת כנס בנושא יוקר המחיה ביום שלישי הקרוב    –כנס יוקר המחיה  •

 .  לקישור. מי שמעוניין להירשם לכנס מוזמן להיכנס כאןלראות את ההזמנה  

https://drive.google.com/file/d/1DJo86Zz-aVLJHXgbg_YB-Z-UthTgvmXW/view?usp=sharing
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdiRRhIWGdGQX7Jg0kiVkEZXx0zR4ezPj-Dr3UQd3hP35z5Hw/viewform
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החל להיות מורגש מחסור  . כתוצאה מכך,  על יציאת עובדים לישראל  תיאלנד בעקבות מבצע "עם כלביא" אסרה ממשלת    -זרים  עובדים  •

החקלאית  דווקאוזאת    בעובדים העונה  האוכלוסין.  בשיא  מול    המינהלבאמצעות    ,רשות  פעלו  ומשרד החוץ  ברשות  זרים  לעובדים 

תודה למינהל   את "השערים" ולאפשר לעובדים מתיאלנד לצאת לישראל. חממשלת תיאלנד והשבוע החליטה ממשלת תיאלנד לפתו

 לעובדים זרים ברשות האוכלוסין על הטיפול המסור בנושא העובדים הזרים מתיאלנד לחקלאות. 

 

שירות ההדרכה והמקצוע   -  קורסים של שירות ההדרכה והמקצוע )שה"מ( של משרד החקלאות וביטחון המזון שיתקיימו השבוע  •

מוגבלים, מהרו   לחקלאים. המקומות  וכנסים מעשיים  עיון  ימי  מזמין אתכם להשתתף בקורסים,  וביטחון המזון,  במשרד החקלאות 

 ! לא ניתן להגיע ללא הרשמה -שימו לב להירשם כדי להבטיח את מקומכם. 

o  חדרה.   35. מחוז מרכז משרד  החקלאות , דוד שמעוני 00:41-9:00   בין השעות ,2023/24סיכום עונת התות שדה –( 21.7)  שני יום 

o  בגן הכורדי מושב ירדנה 11:30-9:00בין השעות  , 2024/25סיכום עונת העגבניה   –( 07.24)  חמישייום  . 

 

השבוע הכנסת נכנסת לשבוע האחרון למושב הקיץ ובסוף השבוע תצא הכנסת לפגרה עד אחרי    –  ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב •

בשבוע הקרוב יתקיימו הישיבות המצויינות מטה. מי שרוצה מוזמן להשתתף בישיבות. מי שזקוק לסיוע בהשגת אישור כניסה  .  החגים

הישיבות שיתקיימו  להלן פירוט  . במייל או  7719091-03מנהלת המשרד שלנו במספר   – לכנסת מוזמן ליצור קשר עם יהודית אושרי 

 הם: 

חוק שיקום נרחב לחבל תקומה וביצוע ההתחייבויות שניתנו במסגרת    ישום   –   9:00בשעה    21/7ביום שני    – ועדת כלכלה   ▪

 .  הליך החקיקה

 .  עיכוב התשלומים מהרשות הפלשתינית לעסקים ישראלים –   10:30בשעה   21/7ביום שני   -ועדת הכלכלה   ▪

 לעובדים  המחלה  דמי  בקרן  שנצברו  ביתרות  השימוש  בחינת  -  11:00בשעה    21/7ביום שני    –ועדה מיוחדת לעובדים זרים   ▪

, ההתאחדות לגבי קרן דמי מחלה לעובדים פלסטינים  עמדת בלינקים הבאים:ניתן לראות חומר רקע    מעקב.  ישיבת  -  פלסטינים

   .2024מנובמבר  ועדת הכנסתופרוטוקול של  ,נייר עמדה של קו לעובד,  חלוקת כספים שנצברו בקרן דמי מחלה 

  שוב  –  מזון בשנתיים במוצרי חמישית מחירים עליית: בנושא מהיר  לדיון  הצעה - 11:00בשעה   21/7ביום שני   –ועדת כלכלה  ▪

 משלם  הציבור

בעורף. ישראל  וכלל אזרחי  ונחזק את הקהילות  ובנפש,  לקוות  כמובן  נו  וא  נאחל מכאן החלמה מהירה לפצועים בגוף  ממשיכים 

אני מאחל לכלל חיילי צה"ל בכל מקום שהם    ישראל.    לקבר , ומי  לחיים ולשיקוםהחטופים חזרה בארץ, מי    50את    לראות   ולצפות

       .שיעשו חייל ויחזרו הבייתה בשלום

 אורי    דורמן        

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                                                                                 

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל  -עמית יפרח  : העתק
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